

Press release

IOM organized a national workshop on using migration data for national planning and strategy development



May 24-25, 2022, International Organization for Migration (IOM) – the UN Migration Agency, Mission to Turkmenistan in partnership with Ministry of Foreign Affairs and State Migration Service of Turkmenistan organized a national workshop on using migration data for national planning and strategy development within the framework of the project "Building national capacity to collect, analyze and use migration statistics for the national development plans in Turkmenistan", funded by the IOM Development Fund (IDF).

The objective of the workshop was to contribute to the strengthening the government of Turkmenistan's evidence-based policy development for migration management and overall governance. This workshop aimed to assist in building capacity in the use of migration statistics for the development of a national migration strategy. The workshop focused on gender mainstreaming in the collection and analysis of migration data, ensuring that both male and female migrants are considered equally in national planning.

The workshop brought together representatives from the Ministries and departments of the Government of Turkmenistan which are collecting data on migration including the State Migration Service, Ministry of Economy and Finance, Ministry of Labour and Social Protection, State Committee on Statistics, Ministry of Education, Institute of State, Law and Democracy, and Parliament (Mejlis). The seminar featured presentations by international experts on migration management, statistics, sociology; national experts from Kyrgyzstan, Tajikistan, Uzbekistan, Kazakhstan and the Russian Federation, as well as IOM regional experts on data research, collection and analysis.

Пресс Релиз

МОМ провела Национальный семинар на тему «Использование данных в разработке национальных стратегий и планировании»



24-25 Мая, 2022 года, Международная организация по миграции (МОМ) - Агентство ООН по Миграции, в партнерстве с Министерством иностранных дел и Государственной миграционной службой Туркменистана провела Национальный семинар на тему «Использование данных в разработке национальных стратегий и планировании» в рамках проекта «Наращивание национального потенциала по сбору, анализу и использованию статистики миграции для национальных планов развития в Туркменистане», спонсируемый Фондом развития МОМ.

Целью семинара было способствовать укреплению правительства Туркменистана в разработке политики в области управления миграцией, основанной на фактических миграционных данных и показателей. Нарращивание потенциала в области использования статистических данных по миграции для разработки национальной миграционной стратегии. Основное внимание на семинаре было уделено учету гендерной проблематики при сборе и анализе данных о миграции, обеспечивая равный учет в национальном планировании как мужчин, так и женщин-мигрантов. В данном семинаре приняли участие представители министерств и ведомств Туркменистана, которые занимаются сбором данных о миграции, включая Государственную миграционную службу, Министерство экономики и финансов, Министерство труда и социальной защиты населения, Государственный комитет по статистике, Министерство образования, Институт Государства, права и демократия, и Парламент (Меджлис).

На семинаре выступили международные эксперты по вопросам управления миграцией, статистики, социологии, национальные эксперты из Кыргызстана, Таджикистана, Узбекистана,

Казахстана и Российской Федерации, а также региональные эксперты МОМ по исследованию, сбору и анализу данных.

По дополнительным вопросам связываться:

Диана Чарьева

Проектный специалист МОМ

E-mail: dchariveva@iom.int